
    
 
 

Zápis 
ze 6. řádného zasedání Akademického senátu FSI VUT 

dne 13. 02. 2025 
 
 
 
 

Místo konání:  zasedací místnost děkana FSI 
Čas konání:  14:00 – 15:45 
Přítomní:    dle hlasovací listiny 
Omluveni:   
Neomluveni:  
Hosté: děkan doc. Hlinka, proděkani prof. Křupka, doc. Katolický, doc. Kalousek a Mgr. 

Hoderová 
Zasedání řídil:  doc. Návrat 

 
 

Program: 
1. Volba skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 5. řádného zasedání, plnění usnesení 
3. Informace vedení fakulty a informace z grémií 
4. Předložení Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové 

a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti FSI VUT v Brně pro rok 2025 
5. Prezentace vedení - rozbor neúspěšnosti studia v BSP 
6. Schválení termínu (6. 3. 2025) a programu příštího zasedání 
7. Různé 

 
 

Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat. 
 
Doc. Návrat přivítal pana děkana a proděkany. 
 
 
ad 1) Volba skrutátorů 
 
Návrh: Ing. Ramík. 
Usnesení: AS FSI schvaluje skrutátora Ing. Ramíka. 
Hlasování č. 1:  pro: 29   proti: 0  zdržel se: 1 
 
 
ad 2) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 5. řádného zasedání, plnění 
usnesení 
 
Usnesení: AS FSI schvaluje program 6. řádného zasedání AS FSI. 
Hlasování č. 2:  pro: 29   proti: 0  zdržel se: 0 
 
Usnesení: AS FSI schvaluje zápis z 5. řádného zasedání AS FSI. 
Hlasování č. 3:  pro: 28   proti: 0  zdržel se: 1 
 
Plnění usnesení:  
Na minulém zasedání byl schválen zástupce do RVŠ, návrh byl zaslán AS VUT. 
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ad 3) Informace vedení fakulty a informace z grémií 
 
Děkan: 
- Rozpočet VUT: očekává se promítnutí propadovosti, rektor přislíbil částečné dofinancování 

navýšení tarifů z nevyčerpaných prostředků na kohezi a z provozního fondu VUT, cca 40 % 
dofinancování zůstává na fakultách.  

- Hodnocení výsledků modulu M1: VUT rozporovalo 8 hodnocení, v 7 případech úspěšně, průměr 
hodnocení se zlepšil z 2,85 na 2,58. 

- Dne 7. 4. bude slavnostně otevřeno Národní polovodičové centrum. 
- Cloudová úložiště: očekává se stanovení přísnějších limitů pro zaměstnance i studenty. 
- Novela zákona o VŠ a doktorský příjem: dle aktuálních výpočtů by příjem vyplácený ve formě 

stipendia činil 24 960,- a vyplácený ve formě mzdy by činil 37 440,- Kč. 
- V uplynulém období proběhly Dny otevřených dveří, pan děkan poděkoval všem, kteří se podíleli 

na organizaci. 
- Proběhlo finále soutěže Roboti@FSI. 
- Ve dnech 5. - 6. 3. proběhne Den firem. 
- Dne 21. 3. se uskuteční Ples FSI, předcházet mu bude dne 13. 3. Studentský ples. 
- Je plánovaná řada akcí ke 125. výročí založení fakulty, jednou z prvních je výstava v budově A5, 

harmonogram všech akcí lze najít na https://www.fme.vutbr.cz/125 . 
Na dotaz ohledně dostupnosti výsledků modulu M1 pan děkan odpověděl, že informace může 
zájemcům poskytnou proděkan Křupka. 
Další dotaz se týkal počtu studentů DS, které budou jednotlivé ústavy moci přijmout a jak bude 
fungovat financování. 
Pan děkan odpověděl, že pro letošní rok je financování zajištěno navýšením ukazatele C, od příštího 
roku mají být prostředky součástí ukazatele A, ale zatím nejsou stanovena pravidla pro jejich 
rozdělování. Doc. Katolický doplnil, že kritéria pro rozdělování budou vycházet z matriky studentů, 
dalším kritériem bude úspěšnost doktorandů v předchozích letech. Dle současné situace prostředky z 
matriky budou ve výši cca 12 000,- Kč, pracoviště musí zajistit zbytek.  
Prof. Štětina: 
- Proběhlo zasedání AS VUT, na kterém byl schválen zástupce za FSI do Sněmu RVŠ doc. Blecha 

a zástupce za VUT do SK RVŠ Ing. Martin Očko. Senát projednával majetkoprávní záležitosti, byl 
odsouhlasen vstup VUT do klastru Česká peleta a do sdružení Asociace pro inovace v logistice. 
Byla prodloužena akreditace DSP na ÚSI. 

- Uskutečnilo se zasedání EK AS VUT, na které proběhla diskuze o stavu IS VUT. 
RNDr. Popela: 
- AS VUT: Senátorům byla zaslána usnesení, přijatá na posledním zasedání AS VUT. Na zasedání 

RNDr. Popela informoval senátory o situaci na FA. Další informace se týkaly pravidel rozpočtu 
VUT, jejichž schválení se očekává na zasedání dne 25. 2., schválení rozpočtu by pak mohlo 
proběhnout na zasedání 22. 4. Na poznámku RNDr. Popely o navýšení prostředků v ukazatelích 
A a K o cca 200 mil pro celé VUT reagoval pan děkan s upozorněním, že FSI klesá počet 
studentů, fakulta bude tedy na těchto prostředcích mít menší podíl. 

- RVŠ: Proběhla dvě jednání předsednictva, informace byly senátorům zaslány mailem. 
Doc. Blecha: 
- RVŠ: Proběhlo jednání Komise pro kvalitu vysokých škol a její hodnocení. Řeší se studijní 

neúspěšnosti, v souvislosti s touto problematikou jsou organizovány kulaté stoly. Proběhla 
konference k podpoře studia v zahraničí. Dále proběhlo jednání Legislativní komise, na kterém 
byl připomínkován návrh zákona o výzkumu, vývoji, inovacích a transferu znalostí. 

SKAS:  
- 21. 2. proběhne na rektorátě setkání senátorů studentských komor se zástupci vedení VUT a   

20. 3.  proběhne v aule Q setkání studentů s ředitelkou KaM. 
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ad 4) Předložení Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a vědecké, 
výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti FSI VUT v Brně pro 
rok 2025 
  
Senátorům byl dokument zaslán dne 11. 2.,  protože však k němu byly vzneseny ze strany rektorátu 
připomínky, obdrželi senátoři dne 12. 2. opravenou verzi. Dne 21. 2. proběhne setkání s vedením 
VUT, k dalším dílčím úpravám tedy ještě může dojít. 
Pětiletý Strategický záměr v roce 2025 končí a bude se připravovat záměr na roky 2026 - 2030. Pan 
rektor bude k tomuto dokumentu organizovat tématické schůzky. 
 
 
ad 5) Prezentace vedení - rozbor neúspěšnosti studia v BSP 
 
Proděkanka Hoderová ve své prezentaci seznámila senátory s propadovostí studentů BSP mezi 1. a 
2. ročníkem a mezi 1. ročníkem a absolventy BSP. V další části byli senátoři seznámeni s 
propadovostí v jednotlivých předmětech 1. a 2. ročníků, která je provedena až na úroveň jednotlivých 
vyučujících, včetně propadovosti u zápočtů. Ve snaze zjistit příčinu propadovosti u zápočtů apeluje 
vedení fakulty na zadávání docházky do cvičení do IS.  
Doc. Svoboda upozornil, že jednou z příčin propadovosti u zápočtů, kterou vyučující nemůže ovlivnit, 
je např. to, že někteří studenti výuku vůbec nenavštěvují. I tito neúspěšní studenti jsou součástí 
statistik MŠMT. 
Doc. Katolický odpověděl, že hlavním problémem není propadovost v ukazateli K, ale to, že klesají 
počty studií. Řešením není zpřísnění přijímacích zkoušek a přijetí menšího počtu uchazečů, fakulta by 
se měla snažit analyzovat důvody, kvůli kterým studenti v průběhu studia odcházejí. 
RNDr. Popela uvedl, že ukazatel K má FSI z celého VUT nejlepší. Technické vysoké školy se budou 
potýkat s počty studentů do té doby, dokud se ve společnosti nezvedne prestiž technického vzdělání. 
Prof. Štětina upozornil, že problém propadovosti studentů BSP ovlivňuje samozřejmě i počty studentů 
v NMSP, kde s poklesem počtu studentů dochází ke snížení efektivity výuky. 
Na dotaz z řad senátorů proděkanka odpověděla, že předložená data nejsou v IS k dispozici, vedení 
fakulty ale komunikuje s garanty předmětů. 
Doc. Koutný vznesl dotaz, jakým způsobem se na snižujícím se počtu studií podílí snížení počtů 
studentů a zda jsou identifikovány konkrétní předměty, které snížení způsobují. 
Proděkanka Hoderová odpověděla, že největší podíl na snížení mají předměty zimního semestru 
prvního ročníku. 
Ing. Bradáč upozornil, že k výraznému zvýšení propadovosti došlo v průběhu pandemie, kdy probíhala 
online výuka, a je možné, že následky fakulta pociťuje doteď.  
Proděkanka Hoderová vidí jako jednu z příčin vyšší propadovosti i to, že matematika přestala být před 
několika lety povinným maturitním předmětem. 
Pan děkan upozornil, že již od středních škol se snižuje predispozice studentů pro technické 
vzdělávání a je třeba se zamyslet nad tím, jakými dostupnými způsoby je možné studentům chybějící 
dovednosti přiblížit. 
Ing. Viewegh je toho názoru, že na fakultě převládá konzervativní způsob výuky, dnešní studenti jsou 
však zvyklí na jiný přístup a je otázkou, do jaké míry a jakým způsobem se přizpůsobit. 
Proděkanka odpověděla, že vedení už jedná s garanty předmětů a změny ve způsobu výuky jsou již 
připravovány. Doc. Katolický upozornil, že to ale neznamená snížení nároků na znalosti studentů. 
Děkan zatím neuvažuje nad možností vyloučit studenty již v průběhu prvního semestru, pokud z 
důvodu absence již nebudou moci dosáhnout na zápočty, vedení fakulty se bude nejdříve snažit 
identifikovat důvody absencí. 
Ing. Ukropcová uvedla, že ve cvičeních nemá vyučující dostatečný časový prostor na doplnění 
znalostí, které studenti postrádají ze střední školy. 
RNDr. Popela upozornil, že FSI je v mnoha ohledech prestižní školou a její absolventi musí zůstat 
konkurenceschopní. 
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ad 6) Stanovení termínu sedmého řádného zasedání AS FSI 
 
Termín 7. řádného zasedání byl navržen na čtvrtek 6. 3. 2025. 
Návrh programu: 
- Předložení Pravidel rozdělení finančních prostředků 
- Plán realizace Strategického záměru - schválení 

 
Usnesení: AS FSI schválil termín 7. řádného zasedání AS FSI na 6. 3. 2025. 
Hlasování 4:  pro: 27   proti: 0  zdržel se: 2 
 
 
ad 7) Různé 
 
Doc. Vašík se vyjádřil k situaci rozporování výsledků hodnocení modulu M1. 
Na dotaz Ing. Dvořáka ohledně rozšíření benefitů odpověděl pan děkan, že vedení považuje za 
výhodnější navýšení mzdových prostředků. 
 
 
 
 
 
Poté bylo zasedání ukončeno. 
 
 
 
 
 
 
 
Verifikoval:               
předseda AS FSI                     předsedkyně SK AS FSI         
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D.           Ing. Anna Imrichová   
 
 
 
 
 
zapsala: Brigita Rohovská 
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